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Hurá – sníh je tady…, ač již vydáváme jarní číslo Poledníku, 
fotografií se vracíme k zimě a radosti dětí. 



Přítomni: Ing. Josef Paďour, Ing. Jana Trejt-
narová, Daniela Bolečková, Ing. Roman Rusz, 
Josef Vagner, Alena Foglová, Matouš Paďour, 
DiS. Bc. Marta Gregušová, DiS., Ing. Jan Poká-
lený, Petra Zářecká.

Omluveni: Roman Vagner.

* Rozpočtové provizorium.
Starosta městyse uvedl, že do doby schvá-

lení nového rozpočtu je nezbytné schválit pravi-
dla rozpočtového provizoria. 

Pravidla stanoví, že čerpání běžných výdajů 
je povoleno ve výši 1/12 upraveného rozpočtu 
roku 2020 za kalendářní měsíc. Čerpání inves-
tičních výdajů je povoleno na investiční akce 
přecházející z roku 2020 a let minulých do roku 
2021. 

Zastupitelstvo po krátkém projednání 
odsouhlasilo 10 hlasy (všichni přítomní zastu-
pitelé pro) pravidla Rozpočtového provizoria, 
která budou platit do doby schválení rozpočtu 
na rok 2021.

* Rozpočtové opatření 10 / 2020.
Předseda Finančního výboru pan Matouš 

Paďour seznámil zastupitelstvo s návrhem Roz-
počtového opatření č. 10/2020. Na straně výda-
jové jsou zahrnuty výdaje za softwarové služby 
– 100.000 Kč, pojištění majetku 11.000 Kč, 
nákup DKP ZJ SDH v souvislosti s poskytnu-
tou dotací Krajského úřadu 19.000 Kč, dopla-
tek na vybudování sběrných míst a nákup kon-
tejneru 55.000 Kč, opravy místních komunikací 
110.000 Kč, úhrada části projektové dokumen-
tace (čp. 392) – 100.000 Kč, celkem 395.000 
Kč. Na straně příjmové je dotace z Krajského 
úřadu na ZJ SDH Kunvald (školení, technické 
prohlídky) – 18.800 Kč, dorovnání výše výdajů 
z přebytku hospodaření ve výši 376.200 Kč.

Ing. Rusz se dotázal, jak je daleko projek-
tová dokumentace na čp. 392, Jana Trejtnarová 
uvedla, že projektová dokumentace byla zaslána 
na stavební úřad k získání stavebního povolení – 
zajišťuje projekční firma.

Zastupitelstvo odsouhlasilo Rozpočtové 
opatření č. 10/2020 9 hlasy (všichni zastupitelé 
mimo Ing. Rusze), 1 hlas proti (Ing. Rusz).

* Návrh rozpočtu městyse Kunvald na rok 2021.
Starosta městyse uvedl, že byl připraven 

návrh rozpočtu městyse Kunvald na rok 2021, 

který byl zaslán zastupitelům jako příloha a pod-
klad k programu jednání. 

Ing. Rusz se dotázal, zda je v rozpočtu počí-
táno se sníženými daňovými příjmy a zruše-
ním super hrubé mzdy – pan M. Paďour odpo-
věděl, že navrhovaný rozpočet počítá se sníže-
nými daňovými příjmy, v případě zrušení super 
hrubé mzdy uvedl Ing. Paďour, že není doposud 
známo, zda a jak se dotkne obecních rozpočtů.

Ing. Rusz dále uvedl, že rozpočet počítá 
s dorovnáním plánovaných výdajů přebytkem 
hospodaření z minulých let, dle jeho názoru je 
to nehospodárné a městys by takto hospodařit 
neměl.

Dále se věnoval položce nákup traktoru 
s tím, že v rozpočtu je uvedeno, že se jedná 
o traktor Kioti, dotázal se, zda je to značka trak-
toru a zda tato značka bude nakoupena. Sta-
rosta městyse uvedl, že vzhledem k částce bude 
samozřejmě vypsáno výběrové řízení, nicméně 
proto, aby bylo zřejmé s čím je možné v roz-
počtu kalkulovat, oslovil odbornou firmu ke 
zpracování finanční náročnosti na nákup trak-
toru této třídy včetně nosiče kontejnerů. Ing. 
Rusz zpochybnil potřebnost nákupu traktoru 
a dotázal se, zda někdo spočítal, kolik se vyu-
žitím vlastního prostředku ušetří oproti tomu, 
kdyby si městys nechal činnosti dělat službou, 
dále se dotázal, zda a kde bylo počítáno s par-
kováním traktoru, neboť aby se udržel v dobrém 
stavu, měl by být parkován.

Starosta a další zastupitelé (A. Foglové, 
D. Bolečková, J. Vágner) uvedli, že nákup trak-
toru výrazně usnadní práci zaměstnancům pří 
údržbě majetku, při zimní údržbě, bude moci být 
využit i v lesích ve vlastnictví městyse a v mnoha 
dalších oblastech, pokud se týče parkování, sta-
rosta předběžně jednal o rozšíření prostoru 
v bývalé bramborárně, kde část objektu již 
městys využívá.

Starosta se dotázal, zda Ing. Rusz skutečně 
ví, co vše úřad a jeho zaměstnanci zabezpečují 
a zajišťují a kolik činností musí zajistit s mini-
mální technikou.

Jana Trejtnarová požádala, zda by do roz-
počtu mohla být zahrnuta částka na vydání knihy 
o historii osídlení Kunvaldu, která se pomalu 
dokončuje, uvedla, že předpokládaný náklad na 
vydání knihy je zhruba 250 tis. Kč (450 – 500 
výtisků – dle zájmu) a předpokládá, že podstatná 
část by se mohla prodejem knihy v témže roce 
vrátit. 

Nejdůležitější body ze zasedání zastupitelstva městyse dne 17. 12. 2021
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* Žádost Masarykovy ZŠ a MŠ Kunvald 
o schválení změny závazných ukazatelů. 

Zastupitelstvo se seznámilo se žádostí Masa-
rykovy ZŠ a MŠ Kunvald o schválení změny závaz-
ných ukazatelů čerpání příspěvku na provoz 
z důvodu nutných provedených oprav ve skladu 
ŠJ (odstranění závady z kontroly hygieny), a to 
převod částky ve výši 42.000 Kč z kapitoly ZŠ 
mzdy do kapitoly ŠJ – opravy.

Zastupitelstvo po krátkém projednání odsou-
hlasilo 10 hlasy (všichni přítomní zastupitelé pro) 
žádost Masarykovy ZŠ a MŠ.

* Odpadové hospodářství – Dodatky ke 
smlouvám s firmou KOS, a.s. Jablonné 
nad Orlicí.

Starosta městyse seznámil zastupitele 
s výsledkem jednání s jednatelem společnosti 
Komunální služby Jablonné nad Orlicí a dostup-
nými informacemi z oblasti svozu a likvidace 
komunálních odpadů. Uvedl, že z tohoto důvodu 
jsou na programu dnešního jednání Dodatky 
smluv na provádění svozu a odstranění odpadů. 

S ohledem na vývoj situace v oblasti odpadů 
dochází k úpravě cen pro rok 2021 následujícím 
způsobem:

Tříděné odpady
svoz 1x/4T – 3.460 Kč bez DPH (dosud 

3.412 Kč) – plasty z nádob
svoz „dům od domu“ 1x/4T – 9.164 Kč 

bez DPH – beze změn.
cena za odstranění plastů – 0.90 Kč/kg bez 

DPH (dosud 0,80 Kč/kg)
cena za odstranění papíru – 0,40 Kč/kg 

bez DPH (dosud kolísavá cena mezi 0,70 – 0,30 
Kč/kg)

Směsné komunální odpady 
svoz 1x/2T 9.020 Kč bez DPH (dosud 

8.595 Kč)
cena za odstranění 1.090 Kč/t bez DPH – beze 

změn poplatek za uložení na skládku 500 Kč/t 
mimo režim DPH (část poplatku přísluší obci, kde 
je skládka, část je poukazována do SFŽP) – nově 
navýšení o 300 Kč/t na 800 Kč/t tento poplatek byl 
měl být dále postupně navyšován až do roku 2030.

 

Ing. Rusz uvedl, že prostudoval střednědobý 
výhled rozpočtu městyse Kunvald, v dokumentu 
je uvedeno, že předpokládané roční investice se 
budou pohybovat kolem 10 mil. Kč, na rok 2021 
je navrhováno 15 mil. Kč. Dle jeho názoru bude 
tímto tempem městys za tři roky bez finančních 
prostředků, opět zpochybnil výdaj na rekonstrukci 
Kampeličky a dotázal se, zda někdo spočítal, kolik 
by stála demolice a stavba nového objektu, pří-
padně by raději investoval do sokolovny, která 
slouží také občanům a TJ Sokol nebude mít pro-
středky na údržbu, k dotazu se připojil pan L. Šej-
noha.

Starosta městyse uvedl, že střednědobý 
výhled rozpočtu na delší období je jedna věc, 
ale roční rozpočty jsou postaveny již na kon-
krétních číslech, proto se mohou od střednědo-
bých výhledů lišit. Ing. Paďour a Jana Trejtna-
rová uvedli, že nákup Kampeličky byl dlouho-
dobý zájem městyse a odsouhlasila jej i předchozí 
zastupitelstva. S tímto záměrem byly rovněž střá-
dány finanční prostředky a čekalo se na odpoví-
dající dotační program, který byl nyní otevřen. Na 
předchozím zasedání zastupitelstva zastupitelstvo 
odsouhlasilo podání žádosti do příslušného dotač-
ního programu. Starosta dále uvedl, že se jedná 
o výjimečnou příležitost, která se nemusí opako-
vat a v případě úspěchu je reálná šance, že dotace 
pokryje 1/3 rozpočtu, vidí rekonstrukci jako zacho-
vání odkazu našich předchůdců a stavbu využitel-
nou občany na mnoho dalších budoucích deseti-
letí. 

Na dotaz Ing. Rusze, jak dopadla jednání 
o zlevnění projektu odpověděl starosta, že revizí 
projektu a úpravami došlo k úspoře ve výši zhruba 
5 mil. Kč a poděkoval panu E. Štumpfovi, který 
s revizi projektu velmi pomohl. 

Paní Petra Zářecká uvedla, že se jedná o dlou-
hodobou vizi, veřejnou budovu, která bude slou-
žit občanům, budou zde mít odpovídající zázemí 
zaměstnanci pro údržbu majetku, místní organi-
zace, které nemají vlastní prostory. 

In. Rusz se dále dotázal, zda bude pro odka-
nalizování Kampeličky realizována čistírna odpad-
ních vod. Starosta městyse uvedl, že na odkanali-
zování Kampeličky a Salaše byl zpracován projekt 
a jedná se o tlakovou kanalizaci, která bude napo-
jena na kanalizační vedení ze školní budovy, které 
je napojeno na ČOV VaK, a.s. u čp. 12.

V diskusi se vyslovili i další zastupitelé 
a někteří přítomní občané. 

Zastupitelstvo vzalo návrh rozpočtu na vědomí 
s tím, že do návrhu rozpočtu bude zahrnuta částka 
nákladů na vydání knihy o historii osídlení Kun-
valdu a rovněž na straně příjmové bude uvedena 

částka, která se získá prodejem knihy, v návrhu 
rozpočtu bude odstraněn konkrétní název traktoru 
a změněn text u položky odkanalizování Kampe-
ličky z ČOV na tlakovou kanalizaci.

Rozpočet bude vyvěšen po zákonem stanove-
nou dobu na úřední desce městyse Kunvald a poté 
se k němu zastupitelstvo vrátí.
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Zastupitelstvo po dalším krátkém projednání 
odsouhlasilo 10 hlasy (všichni přítomní zastupi-
telé pro) Dodatek č. 2 ke Smlouvě na provádění 
svozu a odstranění tříděných složek odpadů ze dne 
1. 1. 2019 a Dodatek č. 2 ke Smlouvě na prová-
dění svozu a odstranění směsných komunálních 
odpadů ze dne 1. 1. 2019 a pověřilo starostu jejich 
podpisem.

* Směna pozemků – p. Eduard Štumpf 
a Městys Kunvald. 

Starosta uvedl, že žádostí o směnu pozemků 
mezi Městysem Kunvald a panem Eduardem 
Štumpfem, a to konkrétně parcel č. 7330 a 7331 
(vlastnictví městyse) za pozemek č. 7323 (vlast-
ník Eduard Štumpf) byla odsouhlasena na minu-
lém jednání zastupitelstva, nyní byl předložen 
návrh textu Směnné smlouvy, ve kterém jsou uve-
deny hodnoty směňovaných pozemků dle vypra-
covaného znaleckého posudku a způsob vypořá-
dání mezi stranami. 

Zastupitelstvo po krátkém projednání odsou-
hlasilo 10 hlasy (všichni přítomní zastupitelé pro) 
návrh textu Směnné smlouvy a pověřilo starostu 
jejím podpisem.

* Žádost o opravu části komunikace 
na Končinách k čp. 13 a 14.

Zastupitelstvo se seznámilo se žádostí Rolle-
rových, Končiny čp. 13 a Vágnerových, Končiny 
čp. 14 o opravu – zpevnění části komunikace. Ve 
své žádosti uvádějí, že komunikaci udržují svépo-
mocí za přispění materiálu poskytnutého městy-
sem Kunvald, avšak pokud by byl na tuto část 
komunikace (zpevněné koleje) aplikován nástřik 
asfaltovou emulzí, přispělo by to k snadnější zimní 
údržbě a snížilo možnost poškození komunikace 
v zimním období. 

Zastupitelstvo vzalo žádost na vědomí. Sta-
rosta uvedl, že v návrhu rozpočtu je počítáno 
s částkou na údržbu komunikací a tato oprava 
bude zařazena do plánu oprav komunikací v roce 
2021.

* Masarykova ZŠ a MŠ Kunvald – infor-
mace o přebytku hospodaření.

Starosta městyse seznámil zastupitelstvo 
s informací paní ředitelky školy Mgr. Kláry Kodyt-
kové, která sděluje, že z příspěvku rozpočtu na 
rok 2020 – ze závazného ukazatele mzdy včetně 
odvodů činí zůstatek, který nebude k 31.12. 2020 
vyčerpán z důvodu navýšení finančních prostředků 

na platy z MŠMT, 758.000 Kč. Tento zůstatek bude 
vrácen na účet Městyse Kunvald.

Zastupitelstvo vzalo informace na vědomí.

* Různé
– Elektronický přenos z jednání zastupitel-

stva – starosta městyse uvedl, že Ing. Rusz před-
ložil návrh na možnost zajištění přenosu z jednání 
zastupitelstva, a to návrh na přenos záznamu videa 
a zvuku. 

Ing. Rusz přednesl svůj návrh – technické zaří-
zení pro videozáznam (fotoaparát Sony Alpha A7 
plus objektiv FE 28-70mm OSS, nepřetržité napá-
jení, SD karta, profesionální stativ – celkem cca 
49 000 Kč, technické zařízení pro záznam zvuku 
– digitální mixážní pult Behringer X AIR XR 16 – 
Muziker CZ, mikrofony, vč bezdrátového mikro-
fonu pro dotazy , stojany pro mikrofony, kabeláž 
– celkem cca 20 – 22 000 Kš. Dále stream videa 
– streamovací karta 5.490 Kč, notebook Lenovo 
– 15.990 Kč. Celková částka na technické vyba-
vení pro přenos dle návrhu Ing. Rusze činí zhruba 
109.000 Kč.

Jana Trejtnarová uvedla, že z důvodu platné 
GDPR legislativy (ochrana osobnosti a osobních 
údajů) je jedinou možnou cestou přímý přenos 
ze zasedání zastupitelstva. Dle jejích informací 
a poptávky lze technické zařízení pořídit několi-
kanásobně levněji (webová kamera + mikrofony) 
notebook je k dispozici na úřadě, zhotovitel webo-
vých stránek nabízí zřízení FTP serveru, nebo 
přímý odkaz z webových stránek na You Tube, 
Google, nebo jiné prostředí, kde by občané mohli 
sledovat průběh zasedání v „přímém přenosu“. 
Uvedla, že bude mít k dispozici cenové nabídky na 
technické zabezpečení i formát, ve kterém by byl 
přenos realizován.

Ing. Rusz uvedl, že o webové kameře také uva-
žoval, nicméně předpokládal, že by se fotoaparát 
dal využít pro potřeby městyse.

M. Paďour nabídl k využití ozvučení, které má 
ke svým potřebám SDH.

Daniela Bolečková navrhla, aby byly získány 
další nabídky a aby bylo možno cenové nabídky 
porovnat. Zastupitelstvo vzalo informace, které 
zazněly v tomto bodě na vědomí.

– Informace z jednání svazků – DSO Orlicko, 
DSO Pod Zemskou branou

Starosta městyse uvedl, že dne 15.12. se 
konalo jednání Valné hromady SDO Orlicko, na 
kterém byl schválen rozpočet na rok 2021, střed-
nědobý výhled na roky 2022 – 2023, byl vyhlá-
šen dotační titul na podporu významných výročí 
(v Kunvaldě se žádná akce tohoto typu neplánuje), 
dále proběhla volba orgánů DSO – předseda – 
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p. Petr Fiala, starosta města Letohrad, místopřed-
seda – Ing. Josef Paďour, členové správní rady 
– p. Škůrek – starosta obce Pastviny, p. Lenka 
Ševčíková – starostka obce Klášterec nad Orlicí, 
p. Miroslav Wágner – starosta města Jablonné 
nad Orlicí, p. Václav Kubín – starosta města Krá-
líky, p. Mareš – starosta města Červená Voda, 
p. Jedlička – starosta města Žamberk, p. Falta – 
starosta obce Záchlumí. Dokončuje se projekt sin-
gltreků v oblasti Suchého vrchu, budou připra-
vovány podklady pro nákup energií na burze pro 
období – 2022 – 2023. Výše členských příspěvků 
zůstává beze změn (80 Kč/občan/rok).

Dne 17. 12. se uskutečnilo jednání správní 
rady svazku obcí Pod Zemskou branou, na kterém 
byly projednány informace o provozu pečovatel-
ské služby, Dům s pečovatelskou službou Pastviny 
je plně obsazen – je pořadník dalších zájemců, byl 
schválen rozpočet na rok 2021, dále střednědobý 
výhled na roky 2022 – 2023, proběhla volba jed-

natele – p. Škůrek a jeho zástupce – p. Ševčíková, 
členů kontrolního výboru – Ing. Paďour – Kun-
vald, p. Krčmářová – Klášterec nad Orlicí, p. Lux 
– České Petrovice. Výše členských příspěvků opět 
zůstala beze změn (150.000 Kč/rok).

Zastupitelstvo vzalo informace, které zazněly 
v tomto bodě, na vědomí. 

* Diskuse
– Paní Dana Bolečková se dotázala na dobu 

svícení veřejného osvětlení – Ing. Paďour uvedl, že 
byla upravena na základě požadavku občanů přijíž-
dějících z odpolední směny v Kvasinách.

– Ing. Rusz se dotázal na kvalitu provedení 
opravovaného úseku silnice pod sv. Jánem. Sta-
rosta městyse odpověděl, že investorem byl Par-
dubický kraj a městys nebyl a není oprávněným 
účastníkem této realizované investice.

Zastupitelstvo vzalo připomínky, které zazněly 
v bodě Diskuse, na vědomí. 

Nejdůležitější body ze zasedání zastupitelstva městyse dne 17. 1. 2021

Přítomni: Ing. Josef Paďour, Ing. Jana Trejt-
narová, Daniela Bolečková, Alena Foglová, 
Ing. Jan Pokálený, Petra Zářecká, Roman, 
Vagner Ing. Roman Rusz, Josef Vágner.

Omluveni: Matouš Paďour, DiS., 
Bc. Marta Gregušová, DiS.

* Smlouva o spolupráci mezi městyse Kunvald 
a ČCE Praha – Domek Na Sboru.

Starosta městysu uvedl, že zastupitelé měli 
možnost se seznámit s návrhy textu Smlouvy 
o spolupráci týkající se Domku Na Sboru, a to 
mezi městysem Kunvald a Českobratrskou církví 
evangelickou a předal slovo paní Mgr. Vandě Hla-
váčkové, která sdělila své připomínky k návrhu 
smlouvy:

Domnívá se, že navrhovaný 7 – členný 
výbor, do kterého je navrhován jako čestný člen 
pan Ing. Petr Šilar, není nutný – pan Ing. Šilar 
by měl zastupovat ČCE. Pokud se týká brigád-
níků na průvodcovskou službu, je názoru, že není 
nutné, aby to byli vždy studenti, mohou to být 
i třeba důchodci, ale především lidé znalí církevní 
problematiky. Sdělila, že otevírací doba by mohla 
být delší než od 10 – 16 hodin – spíše do 17 hod. 
Uvedla, že se domnívá, že v měsících květen, 
červen a září není nutné, jak je navrhováno, 
aby zde byli stále víkendové služby, navrhuje 
i nadále možnost prohlídky na základě telefonické 

výzvy, nebo předchozího e-mailového objednání. 
Rovněž uvedla, že v případě takovýchto žádostí je 
možné vyhovět i v jiných časech než uvedených 
otevíracích hodinách. Dále se zmínila o navrho-
vaných výstavách s ohledem na omezený prostor 
v Domku Na Sboru.

Jana Trejtnarová vysvětlila, že nedošlo 
k dnešnímu dni k dohodě s ČCE, neboť připo-
mínky k zaslanému návrhu byly na Městys Kun-
vald doručeny den před jednáním zastupitel-
stva, proto byly zastupitelům zaslány oba texty 
a domnívá se, že je nutno dále o konečné podobě 
se zástupci ČCE ještě jednat. Reagovala rovněž 
na připomínky paní Mgr. Vandy Hlaváčkové: není 
problém, aby brigádníky byli nejen studenti, ale 
i lidé, kteří o tuto práci mají zájem, rovněž oteví-
rací dobu je možné upravit tak, aby se prodloužila 
do 17 hod, nesouhlasí však s tím, aby v měsících 
květnu, červnu a září nebyly o víkendech trvalé 
služby průvodce – zvláště při pěkném počasí se 
na Domku zastavuje mnoho lidí, kteří nechtějí 
volat pro průvodce, ani čekat a odcházejí. K při-
pomínkovanému znění smlouvy, jež bylo zasláno 
ze strany ČCE uvedla, že dle jejího názoru nelze 
souhlasit s právem vyhrazení zakázání navrho-
vaných akcí na Domku Na Sboru ze strany ČCE, 
neboť připravované akce bude vždy doporučovat 
výbor. Rovněž vidí nutné blíže specifikovat péči 
o nemovitost a pozemek tak, jak bylo v návrhu 
městyse Kunvald. Uvedla, že již na setkání se 
zástupci ČCE navrhovala, aby průvodcovskou 
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službu nezabezpečoval pouze správce, ale aby 
zde byl k dispozici i alternativní průvodce, se 
kterým by se správce mohl vystřídat. Městys na 
svých webových stránkách propaguje Domek Na 
Sboru, ČCE nechce propagovat městys Kunvald 
žádnou formou na svých stránkách. Městys Kun-
vald rovněž navrhuje, aby ČCE zajistila pro letní 
měsíce studenty, kteří se hlouběji zabývají nebo 
studují okruhy a oblasti blízké historii Jednoty 
bratrské a nástupnických církví, ČCE se k tomuto 
nechce zavázat, přestože městys nabízí úhradu 
mzdy těchto brigádníků za průvodcovskou službu 
a rovněž zajištění ubytovaní do nějaké míry. Dále 
dle jejího názoru v žádném případě nelze souhla-
sil s požadavkem ČCE na úhradu poplatku za vyu-
žití Domku Na Sboru na plánované a odsouhla-
sené akce, které bude organizovat městys.

Ing. Rusz požádal, zda by mohl být členem 
výboru za městys Kunvald, neboť jeho rodina, 
zvláště jeho otec měl k Jednotě bratrské velmi 
blízko.

Starosta městyse uvedl, že vidí jako vhodné 
a žádoucí uskutečnit jednání se zástupci ČCE za 
přítomnosti pana Ing. Šilara k dořešení všech 
sporných bodů dohody.

Pan Jiří Stuchlík vystoupil v diskusi s názo-
rem, že průvodci dle jeho názoru nemusí být 
nutně příslušníky církve je na paní správcové, aby 
průvodce metodicky vedla. 

Paní Daniela Bolečková nesouhlasí s tím, 
aby veškerý příjem ze vstupného v měsících čer-
venec a srpen byl příjmem ČCE, když městys 
bude hradit mzdu brigádníků – průvodců.

Pan Josef Vágner uvedl, že by bylo zřejmě 
vhodné dohodnout rovněž výši odměny pro prů-
vode, které by měl hradit městys, aby se předešlo 
případným nesrovnalostem.

Po další diskusi vzalo zastupitelstvo oba 
návrhy textu Smlouvy o spolupráci na vědomí 
a doporučilo dále o Smlouvě jednat. 

* Rozpočet městyse Kunvald na rok 2021.
Starosta městyse uvedl, že rozpočet byl vyvě-

šen na Úřední desce městysu Kunvald, nepřišly 
k němu žádné písemné připomínky.

Ing. Rusz uvedl, že rozpočet, který byl zaslán 
zastupitelům se liší od rozpočtu, který byl vyvě-
šen, a to o 50.000, – Kč. Rozdíl je v částce jedné 
kapitoly rozpočtu, zastupitelům byl zaslán rozpo-
čet s celkovou částkou o 50.000 Kč vyšší, než byl 
vyvěšen.

Po ověření starosta městyse uvedl, že v tomto 
případě není tedy možné dále o rozpočtu jednat, 
ale je nutné vyvěsit rozpočet na rok 2021 znova.

Paní Mgr. Jindrová vznesla několik dotazů 
k rozpočtu, ve kterých požádala o detailní rozbor 

plánovaných nákladů dle jednotlivých položek 
(vysvětlení položky ostatní osobní náklady v kapi-
tole zeleň, podrobnější rozepsání položky mate-
riál, co vše obsahuje položka údržba pohřebiště 
a další).

Starosta městyse sdělil, že takto detailně není 
schopen rozebrat všechny položky, nicméně požá-
dal paní Mgr. Jindrovou, aby své dotazy poslala 
písemně, případně se zastavila na úřadě městyse, 
kde jí všechny položky budou vysvětleny.

Zastupitelstvo vzalo všechny připomínky 
na vědomí a k rozpočtu se vrátí na svém dalším 
zasedání. 

* Dotační programy městyse Kunvald pro 
rok 2021.

Starosta městyse uvedl, že návrhy Pravidel 
pro poskytování dotací z rozpočtu městyse Kun-
vald a jednotlivých dotačních programů obdrželi 
zastupitelé v podkladech k jednání zastupitelstva. 
Materiály byly upraveny dle zkušeností z předcho-
zích let a požadavků žadatelů.

Ing. Rusz vznesl připomínku ke znění dotač-
ních programů – především k programu Individu-
ální dotace, neboť je jinak postaven, než v uplynu-
lém roce a není určen pro fyzické osoby a jeho účel 
je dle jeho názoru nedostačující a velmi omezující, 
rovněž uvedl, že konečný termín podání žádostí – 
31.8. je pozdní, neboť pak se již velmi těžko něco 
realizuje.

Paní Mgr. Jindrová se dotázala, proč došlo ke 
změně v dotačních programech.

Ing. Paďour uvedl, že městys má prioritní 
zájem na podpoře především spolkové činnosti, 
podpoře zvelebení podmínek jejich činnosti. 
Uvedl, že spolky, které nevlastní žádné nemovi-
tosti a vlastní prostory, si mohou nakoupit pro-
středky potřebné pro všechny členy k zabezpečení 
zájmové činnosti.

Pan Jiří Stuchlík se dotázal, kolik fyzických 
osob požádalo v loňském roce o individuální 
dotaci, starosta odpověděl, že nikdo.

Paní Petra Zářecká uvedla, že je nutné rovněž 
přihlédnout k tomu, že organizace jsou schopny 
vést oddělené účetnictví o použitých dotačních 
prostředcích a předložit jejich řádné vyúčtování.

Pan Jiří Všetička uvedl příklad praxe v blíz-
kém Bystrci, kde starosta iniciuje jedenkrát za rok 
setkání představitel všech spolků, dále uvedl, že 
Střelecký klub není uveden na webových strán-
kách městyse a dotační programy se mu zdají slo-
žité a administrativně náročné. Jana Trejtnarová 
požádala o dodání podkladů týkajících se Střelec-
kého klubu, bude mu rovněž věnován prostor na 
webových stránkách městyse. 
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Pan Jiří Stuchlík vyslovil názor, že spolupráce 
spolků je záležitostí spolků a nikoli starosty, p. Šle-
zingr uvedl, že spolupráce mezi spolky fakticky 
existuje.

Ing. Rusz podpořil pana Všetičku, dle jeho 
názoru by bylo rovněž dobré, aby se představi-
telé spolků setkali a zkoordinovali např. akce, které 
chtějí dělat. Pan Josef Vágner uvedl, že starosta 
každoročně se spolky komunikuje, např, při sesta-
vování kalendáře akcí na následující rok, kde jsou 
spolky již domluveny, uvedl, že tato spolupráce již 
tady funguje dlouhodobě.

Starosta městyse uvedl, že svolat zástupce 
spolků na společné setkání nevidí jako problém 
a lze je uskutečnit.

Paní Mgr. Jindrová vyslovila názor, že admi-
nistrace dotací je složitá a předkládání vyúčtování 
dotace není nutné. Jana Trejtnarová a p. Daniela 
Bolečková uvedly, že se jedná o veřejné prostředky 
a kontrola jejich využití v souladu se stanoveným 
účelem je nezbytná.

Další diskuse proběhla opět k programu Indi-
viduální dotace, po této diskusi bylo dohodnuto, 
že do účelu dotace bude doplněna podpora kul-
turních akcí pořádaných k významným výročím 
spolků a organizací pracujících v Kunvaldu.

Zastupitelstvo městyse Kunvald poté hlaso-
valo samostatně o Pravidlech pro poskytování 
dotací a jednotlivých programech takto:

4 a) Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hlasy 
(všichni přítomní zastupitelé pro) předložený 
návrh Pravidel pro poskytování dotací beze změn. 

4 b) Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hlasy 
(všichni přítomní zastupitelé pro) Program č. 
1 Podpora činnosti a práce s dětmi a mládeží 
v městysi Kunvald, jehož účelem je podpora čin-
nosti sportovních klubů, zájmových organizací 
a spolků v oblasti práce s dětmi a mládeží, pod-
pora sportovní a zájmové činnosti, a to především 
zlepšení příležitostí k využití volného času dětí 
a mládeže vytvářením možností sportovního nebo 
zájmového vyžití. Program je určen na pokrytí 
nákladů spojených s činností dětí a mládeže, na 
podporu akcí pořádaných pro děti a mládež (např. 
tábory, akce, turnaje apod.), včetně možnosti poří-
zení vybavení či potřeb sloužících ke sportovní 
nebo zájmové činnosti. 

4 c) Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hlasy 
(všichni přítomní zastupitelé pro) Program č. 2 
Podpora a rozvoj spolkové činnosti v městysi Kun-
vald, jehož účelem je podpora financování běžných 
výdajů souvisejících s činností spolků a organizací. 
Podpora je určena na financování činností zájmo-
vých organizací, sportovních klubů, tělocvičných 
jednot, na provoz, energie, účast na soutěžích 
a soustředěních dospělých účastníků, dopravu na 

utkání nebo závody, úhradu startovného, organi-
zaci nevýdělečných akcí pro veřejnost.

4 d) Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hlasy 
(všichni přítomní zastupitelé pro) Program č. 3 
Podpora poskytování sociálních služeb občanům 
městyse Kunvald, jehož účelem je financování běž-
ných výdajů souvisejících s poskytováním základ-
ních druhů a forem sociálních služeb, podpora 
aktivit navazujících na sociální služby, podpora 
prorodinných aktivit, podpora získání zdravotních 
pomůcek pro handicapované spoluobčany.

4 e) Zastupitelstvo odsouhlasilo 8 hlasy 
(všichni přítomní zastupitelé mimo Ing. Rusze 
pro), 1 se zdržel (Ing. Rusz) Program č. 4 Indivi-
duální dotace, jehož účelem je podpora zájmových 
organizací, spolků, sportovních klubů, tělocvič-
ných jednot, atp., zejména na materiální a tech-
nické vybavení, údržbu a opravy zařízení v jejich 
vlastnictví, které prokazatelně zlepší prostředí 
a podmínky pro spolkovou, zájmovou a spor-
tovní činnost výše uvedených uskupení a jejích 
členů, dále podpora kulturních akcí pořádaných 
k význačným výročím spolků a organizací pracu-
jících v Kunvaldu.

* Žádost paní Lucie Knesplové.
Zastupitelstvo se seznámilo se žádostí 

paní  Lucie Knesplové o souhlas se sjezdem na 
veřejnou účelovou komunikaci a zpevnění komu-
nikace.

Starosta v této záležitosti uvedl, že souhlas 
se sjezdem je možné vydat a pokud se týče zpev-
nění komunikace, pak doporučuje vyčkat do reali-
zace přípojky elektřiny, která půjde touto cestou, 
cesta musí být zpevněná až ke kolaudaci stavby.

Zastupitelstvo po dalším krátkém projednání 
odsouhlasilo 9 hlasy (všichni přítomní zastupitelé 
pro) vydání souhlasného vyjádření se sjezdem.

* Stížnost na uzavření obecní cesty – 
p. Pavel Krčmář.

Zastupitelstvo se seznámilo se stížností pana 
Pavla Krčmáře na znepřístupnění obecní cesty 
p. č. 3362/1 vedoucí před nemovitostí čp. 156. 
Majitel nemovitosti čp. 156 část této komunikace 
ve vlastnictví městyse Kunvald přehradil uzamyka-
telnou branou a na část pozemku položil zámko-
vou dlažbu. Pěší i cyklisté, kteří tudy jezdí se musí 
vyhýbat částečně po soukromém pozemku, aby 
se dostali na kovovou lávku vedoucí přes Horský 
potok. Pan Krčmář žádá nápravu stavu, upozor-
ňuje i na nebezpečnost a možnost úrazů. 

P. Eduard Štumpf uvedl, že lze požádat sta-
vební úřad o zahájení řízení o odstranění nepovo-
lené stavby, k názoru se přiklonila také paní Alena 
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Foglová, která dále navrhla, aby ke kapličce byla 
umístěna dopravní značka Slepá ulice.

Zastupitelstvo vzalo rovněž na vědomí dopis 
pana Jelínka – majitele nemovitosti čp. 156, který 
se omluvil za nedopatření s využitím pozemku ve 
vlastnictví městyse. Ve svém dopise vysvětluje 
důvody, pro které zvolil toto řešení (častý vjezd 
automobilů, které se při zjištění, že nemohou jet 
dále, otáčely na soukromém pozemku). Pan Jelí-
nek proto navrhuje směnu pozemků, a úpravu 
cesty ve vlastnictví městyse na jeho náklady.

Starosta uvedl, že oznámení na stavební 
úřad je poslední řešení, doporučuje proto nejprve 
se všemi zúčastněnými vyvolat jednání na místě 
samém a pokusit se najít pro všechny přijatelné 
a schůdné řešení.

Zastupitelstvo vzalo stížnost pana Krčmáře 
i dopis pana Jelínka na vědomí. 

* Žádost o opravu obecní komunikace – 
p. Pavel  Krčmář. 

Zastupitelstvo se dále seznámilo se žádostí 
pana Pavla Krčmáře o opravu cesty vedoucí přes 
poz. parcely č. 3378/1, 3379/8 a 6961, které jsou 
ve vlastnictví městyse.

Starosta uvedl, že se jedná o opakovanou 
žádost, rovněž uvedl, že na tomto místě dosud 
všichni vlastníci přilehlých nemovitostí mohli vyu-
žívat pro příjezd na silnici III. tř. soukromou komu-
nikaci. Minulý vlastník ani současní nebránili 
a nebrání vjezdu. Po dohodě zde byla rovněž pro-
váděna zimní údržba. 

Rovněž je nutné vzít na vědomí, že pokud by 
se skutečně upravila obecní komunikace, bude 
vyjíždění na silnici III. tř velmi nebezpečné. 

Starosta proto navrhuje nejprve se všemi 
zúčastněnými v této věci jednat a řešit situaci např. 
směnou pozemků.

Zastupitelstvo vzalo žádost pana Krčmáře pro-
zatím na vědomí. 

* Žádost o odkup pozemku ve vlastnictví 
městyse – p. Pavel Šlesingr.

Zastupitelstvo se seznámilo se žádostí pana 
Pavla Šlesingra o odkup pozemků p. č. 3285/1 
a 3285/2, které jsou ve vlastnictví městyse Kun-
vald. Komunikace slouží jako přístup k nemovi-
tostí čp. 63 a také k rekreační nemovitosti če. 012, 
kterou vlastní manželé Kalousovi. Navrhuje zřízení 
věcného břemene pro přístup manželů Kalouso-
vých k jejich nemovitosti.

Zastupitelstvo vzalo žádost na vědomí, žádost 
bude vyvěšena na úřední desku městyse Kunvald 
po zákonem stanovenou dobu a poté se k ní zastu-
pitelstvo na svém dalším jednání vrátí. 

* Souhlas se zřízením sjezdu 
– p. Ing. Petr Musílek. 

Starosta seznámil zastupitelstvo se žádostí 
pana Ing. Petra Musílka, který je vlastníkem nemo-
vitosti čp. 258 a připravuje stavbu krytého stání 
pro auto a přístřešku na nářadí. Z tohoto důvodu 
žádá o souhlas se zřízením sjezdu na účelovou 
komunikaci ve vlastnictví městyse. 

Zastupitelstvo po dalším krátkém projednání 
odsouhlasilo 9 hlasy (všichni přítomní zastupitelé 
pro) zřízení sjezdu na komunikaci ve vlastnictví 
městyse Kunvald p.č. 6922 z pozemku p.č. 6908, 
za obvyklých podmínek a dodržení technických 
parametrů sjezdu tak, aby nebyla narušena kon-
strukce komunikace ve vlastnictví městyse a nedo-
šlo k jejímu poškození. 

* Různé
Přenos záznamu z jednání zastupitelstva – 

Jana Trejtnarová předložila další nabídku na tech-
nické řešení přenosu, která je v jiných cenových 
relacích oproti nabídce pana Ing. Rusze.

Ing. Rusz upozornil na skutečnost, že je velmi 
důležité, jaký mixážní pult bude zvolen, aby byla 
kvalita přenosu odpovídající a dotázal se, zda 
řešení bylo konzultováno s p. M. Vagnerem.

Jana Trejtnarová uvedla, že nabídka byla 
postavena na prostory jak sokolovny, tak zase-
dací místnosti na úřadě městyse. Dále uvedla, že 
možnost řešení byla diskutována i se zhotovitelem 
nových webových stránek, na nichž by byl umístěn 
aktivní odkaz pro připojení ke sledování občany. 

Pan Jiří Stuchlík se dotázal, zda již zastupi-
telstvo odsouhlasilo, že budou veřejné přenosy 
ze zasedání zastupitelstva a zda je to nutné. Jana 
Trejtnarová a starosta odpověděl, že toto doposud 
schváleno nebylo.

Pan Zbyněk Mlynář se dotázal, v jakém časo-
vém horizontu by mohl být přenos realizován? 
A dále uvedl, že při dnešních technických možnos-
tech by to mělo být spíše samozřejmostí.

P. Josef Šlezingr poskytl kontakt na svého 
souseda, který je specialista v oboru a se kterým 
by bylo možné záležitost také prodiskutovat. 

Zastupitelstvo po další krátké diskusi odsou-
hlasilo 9 hlasy (všichni přítomní zastupitelé pro) 
zkušební veřejný přenos ze zasedání zastupi-
telstva, a to zasedání zastupitelstva v únoru na 
základě nabídky předložené Janou Trejtnarovou. 

* Diskuse.
Pan Jiří Křen se dotázal na výši příspěvku 

městyse svazkům obcí Orlicko a Pod Zemskou 
branou a jak jsou tyto příspěvky využity pro Kun-
vald. 

Starosta vysvětlil, že prostřednictvím 
SDO Orlicko lze žádat o dotace, samotné svazky 
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vypisují dotační programy (např. na obnovu 
malých památek), rovněž Orlicko zajišťuje sou-
těže na dodavatele el. energie pro obce a organi-
zace v obci, díky kterým lze výrazně ušetřit finanční 
prostředky, část příspěvků je rovněž využívána na 
činnost MAS Orlicko, která rovněž zabezpečuje 
dotační servis.

V případě svazku Pod Zemskou branou je 
hlavním počinem především výstavba a následný 
provoz Domu s pečovatelskou službou v Pastvi-
nách, kde je 25 bytů a přednostně je mohou využít 
občané členských obcí.

Zastupitelstvo vzalo příspěvky, které zazněly 
v bodě diskuse na vědomí.

Nejdůležitější body ze zasedání zastupitelstva městyse dne 11. 2. 2021

Přítomni: Ing. Josef Paďour, Ing. Jana Trejt-
narová, Daniela Bolečková, Alena Foglová, 
Petra Zářecká, Josef Vágner. Bc. Marta Gregu-
šová, DiS.

Omluveni: Matouš Paďour, DiS., 
Roman Vagner, Ing. Roman Rusz, Ing. Jan 
Pokálený

Před zahájením zasedání a vlastním započetím 
odsouhlasení programu jednání a jeho projedná-
váním vystoupil pan Vratislav Rusz s požadav-
kem na natáčení záznamu zasedání zastupitelstva. 
Uvedl, že záznam chce pořídit pro svého otce, zvo-
leného zastupitele Ing. Romana Rusze, který se ze 
zasedání zastupitelstva omluvil z důvodu nemoci. 

Vzhledem k různým názorům zastupitelů 
i občanů, týkajících se právní úpravy v této proble-
matice a nejasností, které byly zmíněny jak zastu-
piteli, tak občany, z nichž někteří nesouhlasili se 
záznamem požádala Jana Trejtnarová pana Vra-
tislava Rusze o odstranění webové kamery. Pan 
Vratislav Rusz odstranil webovou kameru se sta-
tivem, opustil jednací sál a dále se zasedání zastu-
pitelstva neúčastnil. 

* Rozpočet městyse Kunvald na rok 2021.
Starosta městyse uvedl, že rozpočet byl vyvě-

šen na Úřední desce městysu Kunvald, nepři-
šly k němu žádné písemné připomínky. Uvedl, že 
městys do schválení rozpočtu hospodaří v rozpoč-
tovém provizoriu a bylo by proto dobré o rozpočtu 
rozhodnout.

Zastupitelstvo po dalším krátkém projednání 
odsouhlasilo 7 hlasy (všichni přítomní zastupitelé 
pro) návrh rozpočtu městyse Kunvald na rok 2021 
tak, jak byl uveřejněn na Úřední desce městysu 
Kunvald od 21. 1. 2021 do 8. 2. 2021. 

* Odpadové hospodářství – legislativní změny.
Starosta městyse uvedl, že 1. 1. 2021 vešel 

v platnost nový zákona o odpadech 
č. 541/2020 Sb. V souvislosti s touto legislativní 

změnou je nutno vyřešit některé záležitosti s tím 
související. Prováděcí vyhláška prozatím nevyšla, 
nicméně na základě dostupných informací by bylo 
žádoucí firmě KOS, s. r. o. Jablonné nad Orlicí, 
která na základě uzavřených smluv v městysi 
zajišťuje svoz a likvidaci směsného komunálního 
odpadu, objemných odpadů, atd., schválit plnou 
moc pro zastupování. Dle nové legislativní úpravy 
je poplatníkem vlastník odpadu v okamžiku pře-
dávání na skládku. Z tohoto důvodu, aby v pří-
padě komunálních odpadů, jejichž původcem je 
obec mohla ukládat odpady ve sníženém dílčím 
poplatku, je výhodné udělit firmě KOS, s. r. o. 
výše zmíněnou Plnou moc k zastupování k jednání 
s provozovatelem skládky.

Rovněž starosta uvedl, že v průběhu roku bude 
nezbytné, se změnou zákona o místních poplat-
cích, upravit rovněž dotčené vyhlášky městyse. 

V souvislosti s novým znění zákona bude mít 
obec možnost uplatnit slevu k jakýmkoli svým 
odpadům u jakéhokoli provozovatele skládky. Cel-
kové množství odpadů, k nimž obec uplatní slevu, 
nesmí přesáhnout pro rok 2021 množství 200 kg 
na jednoho obyvatele obce (počtem trvale žijících 
obyvatel se rozumí údaj ČSÚ k 1. 1. kalendářního 
roku). Toto množství 200 kg/obyvatele obce/rok 
bude zpoplatněno sazbou se slevou (500 Kč/t), 
ostatní odpad nad 200 kg/obyvatele obce/rok bude 
účtováno ve zvýšené sazbě (800 Kč/t). 

Zastupitelé měli možnost se seznámit s návr-
hem textu Plné moci ještě před jednáním zastupi-
telstva po jejím doručení dne 9. 2. 2021. 

Zastupitelstvo po dalším krátkém projed-
nání odsouhlasilo 7 hlasy přítomných zastupitelů 
(všichni přítomní zastupitelé pro) předložený text 
Plné moci, jíž městys Kunvald zmocňuje firmu 
KOS s.r.o. Jablonné nad Orlicí.

* Pozemky pro výstavbu – lokalita 
za Štumpfovými.

Starosta městyse uvedl, že byl proveden do 
katastru nemovitostí vklad směny pozemků v loka-
litě u Štumpfů. V současné době je zde několik 
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pozemků (p. č. 7323, 7337, 7338, 7341 a 7342), 
které jsou dle platného územního plánu městyse 
Kunvald určené k zástavbě. Zastupitelstvo by proto 
mělo rozhodnout o velikosti stavebních pozemků 
(zachování stávajících parcel, případně jejich roz-
dělení) a také o dalším postupu (zasíťování atd.). 

Doporučil, aby odnětí ze ZPF (všechny tyto 
pozemky jsou zemědělským půdním fondem) bylo 
ponecháno na jednotlivých vlastnících stavebních 
parcel, neboť lze vyjmout pouze zastavěnou plochu 
(domu, stání vozidel, zpevněné plochy), poplatek 
za odnětí ze ZPF tak bude nižší a půjde k tíži nových 
vlastníků parcel. 

Dále uvedl, že v současné době jsou na Úřadě 
městyse Kunvald již evidovány dvě písemné 
žádosti o odkup parcel (7338 a7337) pro výstavbu 
rodinných domů a několik dalších zájemců se 
dotazovalo telefonicky.

Pan Eduard Štumpf uvedl, že dle jeho názoru 
je nezbytné, aby zasíťování zabezpečil městys. 

Pan Josef Vágner uvedl, že cenu za zasíťování 
bude pak nutné zakalkulovat do ceny pozemků 
a je otázkou, zda získáme veškeré náklady v ceně 
za pozemky zpět. Rovněž uvedl, že pokud by se 
spojily všechny parcely včetně přístupového pruhu 
p. č. 7339, bylo by možné vytvořit až 8 parcel 
o výměře cca 900 m2 s přístupem od p. č. 7345, 
bylo by možné tak ušetřit za výstavbu komunikace 
po parcele č. 7338, kterou bude nutné vybudo-
vat k parcele 7337. Parcely by však byly poměrně 
úzké. Přiklání se proto spíše k rozdělení parcely 
č. 7323 na 2 části a zachování stávajících parcel. 
Dotázal se, zda by bylo možné získat alespoň hrubé 
finanční odhady za výstavbu sítí a komunikace.

Ing. Petr Vymetálek upozornil na možnou 
nevyhovující současnými předpisy nařízenou 
požární vzdálenost parcely 7337. 

Jana Trejtnarová vyjádřila souhlas s názo-
rem p. Josef Vágnera na rozdělení parcely 7323 
na dvě části a zachování stávajících parcel, které 
by poskytovaly větší komfort budoucím majitelům 
domů a toto uspořádání je vhodnější pro venkov-
ské bydlení.

Zastupitelstvo po další diskusi odsouhlasilo 
7 hlasy (všichni přítomní zastupitelé pro) rozdělení 
parcely 7323 na dva stavební pozemky, dále pone-
chání ostatních parcel ve stávající velikosti a zapo-
četí úkonů nutných k realizaci sítí (elektřina, voda, 
kanalizace, komunikace) a požádalo o zjištění hru-
bého finančního dohadu na realizaci těchto sítí. 

* Smlouva o zřízení služebnosti inženýrské sítě 
– VaK a.s. Jablonné nad Orlicí.

Starosta městyse seznámil zastupitelstvo 
s obsahem Smlouvy o zřízení služebnosti inženýr-
ské sítě č. SLS/15/21/Hd, které se týká pozemků 

p. č. 7421 a 7435 (komunikace ve vlastnictví 
městyse Kunvald) v osadě Končiny. V roce 2020 
zde byla provedena rekonstrukce hlavního vodo-
vodního řádu pod vodojemem. 

Zastupitelstvo po krátkém projednání odsou-
hlasilo 7 hlasy (všichni přítomní zastupitelé pro) 
návrh textu Smlouvy o zřízení služebnosti inženýr-
ské sítě č. SLS / 15 / 21 / Hd mezi firmou VaK, a.s. 
Jablonné nad Orlicí a Městysem Kunvald a pově-
řilo starostu jejím podpisem. 

* Žádost o odkup pozemku – p. Ing. Suchodol. 
Zastupitelstvo se seznámilo se žádostí 

pana Ing. Jiřího Suchodola o odkup pozemku 
p. č. 7337 pro výstavbu rodinného domu. Sta-
rosta uvedl, že se jedná o pozemek v již diskuto-
vané lokalitě za Štumpfovými.

Po kratší diskusi vzalo zastupitelstvo žádost 
na vědomí a shodlo na sdělení žadateli o vytvo-
řené rezervaci pozemku a poskytnutí obecné infor-
mace o dalším postupu ve věci těchto parcel (síťo-
vání apod.). 

* Žádost o projednání změny územního plánu 
městyse Kunvald zkráceným postupem.

Zastupitelstvo se seznámilo se žádostí 
paní Zuzany Bubnové a pana Vladimíra Velebného 
o změnu územního plánu městyse Kunvald na 
pozemkových parcelách 8525 a 8526 (Bubnov) ve 
smyslu změny funkčního využití z „Plochy staveb 
pro rekreaci“ na plochy „Bydlení v rodinných 
domech – venkovské“. V žádosti uvádějí, že veš-
keré náklady spojené s provedením změny č. 2 ÚP 
Kunvald uhradí v plné výši.

Starosta uvedl, že realizaci územního plánu 
a jeho změny pro městys administruje Odbor regi-
onálního rozvoje a územního plánování při Měst-
ském úřadě v Žamberku. 

Zastupitelstvo po krátkém projednání odsou-
hlasilo 7 hlasy (všichni přítomní zastupitelé pro):

∙ Pořízení Změny č. 2 Územního plánu Kun-
vald zkráceným postupem dle §55a a násl. Zákona 
č. 183/2006 Sb., o územním plánování a staveb-
ním řádu (stavební zákon).

∙ Zařazení návrhu paní Zuzany Bubnová 
a pana Vladimíra Velebného, Sadová 1466, Žam-
berk (na změnu využití pozemků parc. č. 8525 
a 8526 z plochy rekreace do plochy bydlení 
v rodinných domech – venkovské) do Změny č. 2 
ÚP Kunvald.

∙ Pořizovatelem změny č. 2 ÚP Kunvald Měst-
ský úřad Žamberk, Odbor regionálního rozvoje 
a územního plánování.

∙ Spolupracujícím zastupitelem ve 
smyslu ustanovení §6, odst. 5 písm. f zákona 



9

č. 186/2006 Sb. (stavební zákon) ve spojení s §47 
odst.1 a §55 odst. 2 stavebního zákona Ing. Josefa 
Paďoura – starostu městyse Kunvald.

* Žádost o odkup pozemku – p. Pavel Šlesingr. 
Zastupitelstvo se vrátilo k žádosti pana Pavla 

Šlesingra o odprodej pozemků p. č. 3285/1 
a 3285/2, k. ú. Kunvald. Jedná se o přístupovou 
komunikaci k čp. 63. Na předchozím jednání zastu-
pitelstvo vzalo žádost na vědomí, záměr odprodeje 
byl vyvěšen na Úřední desce po zákonem stano-
venou dobu a na Úřad městyse Kunvald k němu 
nepřišly žádné připomínky.

Starosta dále uvedl, že vlastník sousedního 
pozemku, kterému pozemky slouží rovněž pro pří-
stup k jeho nemovitosti če. 012 (MUDr. Kalous), 
souhlasí za podmínky zřízení věcného břemene 
„Právo chůze a jízdy“ pro současné i budoucí 
vlastníky.

Zastupitelstvo po krátkém projednání odsou-
hlasilo 7 hlasy (všichni přítomní zastupitelé pro) 
prodej pozemků ve vlastnictví městyse Kun-
vald p. č. 3285/1 a 3285/2 panu Pavlu Šlesing-
rovi za standardních podmínek, tj. za cenu stano-
venou znaleckým posudkem a úhradu veškerých 
nákladů spojených s prodejem a zápisem do kata-
stru nemovitostí. 

* Žádost o finanční podporu – Základní škola 
a mateřská škola Brandýs nad Orlicí.

Zastupitelstvo projednalo žádost Základní 
školy a mateřské školy Brandýs nad Orlicí 
o finanční podporu na pořádání celostátní soutěže 
„Komenský a my“. 

Starosta uvedl, že spolupráce s touto školou 
a podpora pořádání soutěže „Komenský a my“ 
je dlouhodobá a pokud nebyla omezení jako v sou-
časné době, vždy účastníci soutěže navštívili Kun-
vald, prohlédli si Domek Na Sboru a další památky. 
V předchozích letech školu v Brandýse nad Orlicí 
v souvislosti s pořádáním této soutěže městys 
Kunvald podporoval částkou 5.000 Kč.

Zastupitelstvo po krátkém projednání odsou-
hlasilo 7 hlasy (všichni přítomní zastupitelé pro) 
poskytnutí částky 5.000, – Kč Základní škole 
a mateřské škole Brandýs nad Orlicí na uspořá-
dání soutěže Komenský a my na základě uzavřené 
Darovací smlouvy s uvedeným účelem a pověřilo 
starostu jejím podpisem. 

* Žádost o opravu komunikace – rodiny Vyme-
tálkovy.

Zastupitelstvo se seznámilo se žádostí rodiny 
Vymetálkovy o opravu přístupové komunikace 
k č.p. 222 a č.p. 403 (139). Komunikace je poško-

zována trvale srážkovou vodou a v poslední době 
i častými přejezdy těžké techniky. 

Starosta městyse s ohledem na komplikova-
nější možnosti odvodu srážkové a povrchové vody 
navrhl, aby bylo v jarních měsících svoláno jed-
nání za přítomnosti všech vlastníků sousedních 
pozemků, městyse a zástupce firmy, která má zku-
šenosti s opravami komunikací (např. JD Dlouhý). 

Alena Foglová uvedla, že v horní části je cesta 
travnatá a úvozová a díky pojezdu těžké tech-
niky se zde vytvořily hluboké koleje, kterými při 
deštích proudí voda a poškozuje dále komuni-
kaci. J. Stuchlík se dotázal, zda zde nelze umístit 
dopravní značku – starosta odpověděl, že v pří-
padě účelové komunikace je umístění značky nere-
álné a je nutné spíše apelovat na ty, kteří komuni-
kaci zatěžují provozem těžké techniky.

Zastupitelstvo po dalším krátkém projednání 
vzalo žádost na vědomí a pověřilo starostu a mís-
tostarostu jednáním se všemi dotčenými stranami 
tak, jak bylo navrženo. 

* Různé
Starosta městyse uvedl, že předesílaný zku-

šební přímý přenos z jednání zastupitelstva nebylo 
možné realizovat, neboť provedená zkouška nebyla 
kvalitní z důvodu slabého pokrytí a neodpovídají-
cím technickým parametrům internetu. Je tedy 
nejdříve nutno řešit kvalitní internetové připojení 
(změnou operátora). 

Zastupitelstvo vzalo informace na vědomí.

* Diskuse
– Pan Jiří Všetička se dotázal na připravova-

nou knihu o osídlení Kunvaldu, uvedl, že v pra-
covní verzi materiálu jsou chyby a nedostatky 
a požádal o možnou nápravu. Jana Trejtnarová 
uvedla, že žádost o kontrolu faktů uvedených 
v textu knihy dotýkající se 20. století žádá občany 
více než půl roku. Dále uvedla, že kdokoli se jí ozve 
jakoukoli formou (telefonicky, osobně, e-mailem) 
vždy zašle potřebné informace ke kontrole údajů 
u jednotlivých čp. v Kunvaldě, předpokládá ještě 
vytvoření pracovní skupiny občanů – pamětníků, 
kteří budou ochotni společně texty ještě přejit 
a případně doplnit informace. Uvedla, že veškeré 
podklady, které jí jednotliví občané doručili eviduje, 
zakládá a postupně předává panu Adamcovi, který 
je zapracovává do textu.

– Paní Petra Zářecká uvedla, že vzhledem 
k aktuálnímu vývoji situace s nákazou Covid 19 
tradiční zájezd pro důchodce nelze v jarním období 
uskutečnit.

– Jana Trejtnarová se vrátila k jednání s ČCE 
ve věci smlouvy o spolupráci. Uvedla, že připo-
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mínky ke smlouvě, které zazněly na zastupitelstvu 
byly na ústředí ČCE odeslány, nicméně do dneš-
ního dne nepřišla žádná reakce. Při telefonickém 
hovoru se zástupcem ČCE panem Podroužkem jí 

bylo sděleno, že připomínky budou vypořádány 
v průběhu následujícího měsíce. 

Zastupitelstvo vzalo všechny připomínky 
a informace, které zazněly v bodě Diskuse, na 
vědomí. 

Další zasedání Zastupitelstva Městyse Kunvald proběhnou ve čtvrtek dne 11. března 
2021 a ve čtvrtek 8. dubna 2021 vždy od 19 hod. v sokolovně Kunvald. 

Vážení občané, 
dne 14. 2. 2021 byl doručen z e-mailové adresy pana Ing. Romana Rusze na e-mailovou adresu 

starosty a místostarosty následující dopis pana Vratislava Rusze, a to – jak je uvedeno v e-mailu 
Ing. Romana Rusze, se žádostí o zveřejnění v Kunvaldském Poledníku. Dopis uveřejňujeme dále.

Starosta městyse Kunvald
pan Josef Paďour

Žádost o omluvu
Dne 11.2.2021 jsem byl požádán svým otcem Romanem Ruszem – zastupitelem městyse Kun-

vald, abych mu náhrál průběh jednání zastupitelstva. Nemohl se zúčastnit, neboť je v pracovní 
neschopnosti. Ve vší slušnosti jsem Vás před zahájením jednání zastupitelstva požádal o možnost 
průběh nahrát. Ze strany některých zastupitelů došlo k nešťastnému vyhrocení situace. Nahrávání 
mi nakonec nebylo umožněno, přestože Ústava ČR hovoří jinak. Potom jsem v klidu opustil sál.

Jsem přesvědčen, že toto neumožnění zaznamenat průběh jednání nemá žádnou oporu v zákoně. 
Přikládám odůvodnění problematiky:

Východiskem vycházejícím z Ústavy ČR – dle § 2 odst. 4 ústavního zákona č. 1/1993 Sb., je, 
že „Každý může činit vše, co není zákonem zakázáno.“ To platí i pro pořizování nahrávek osob vyko-
návajících veřejnou moc – pokud to není omezeno zákonem, je to možné.

Pro orgány veřejné moci platí opačné pravidlo: Co není dovoleno, je zakázáno – 
dle § 2 odst. 3 ústavního zákona č. 1/1993 Sb. Zastupitelé, ani starosta mi tedy nahrávání nemohou 
zakázat, pokud je k tomu výslovně neopravňuje zákon.

Zasedání zastupitelstva je ze zákona veřejné, kdy ani zákon o obcích ani zákon o krajích či zákon 
o hl. městě Praze nahrávání zastupitelstva nezakazuje, a tedy je možné tak činit. Platí tedy, že nelze 
nahrávání zastupitelstva zakázat.

Pro nahrávání veřejné správy je z hlediska zákonu o GDPR relevantní čl. 6 odst. 1 písm. f), který 
stanovuje, že zpracování osobních údajů je možné bez souhlasu subjektu osobních údajů v přípa-
dech, kdy je to nezbytné pro účely oprávněných zájmů příslušného správce. Příslušným správcem 
jsem já jako osoba, která s pořízeným záznamem disponuje. Oprávněným zájmem je například sle-
dování výkonu pravomoci zvolených zástupců.

Na základě výše uvedených skutečností Vás žádám jakožto vedoucího zasedání o:
∙ Odpověď na tento dopis.

Informace z Městského úřadu Žamberk - očkovací místo COVID 19
Město Žamberk připravuje ve spolupráci s OLÚ Albertinum Žamberk zřízení očkovacího místa v budově 

LDN. Zahájení očkování se předpokládá 1. 4. 2021, vždy v pracovní dny od 8.00 do 16.00 hod. Pro přihlá-
šení bude platit celostátní registrační systém. 

O aktuálním vývoji a skutečném zahájení provozu očkovacího místa Vás budeme informovat.  
Úřad městyse Kunvald 
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∙ Uveřejnění tohoto dopisu spolu s Vaší veřejnou omluvou jménem všech zastupitelů, kteří mi 
toto neumožnili. Pokud máte pocit, že tato odpovědnost padá na hlavu konkrétních zastupitelů, 
nechť se omluví každý sám.

∙ Zařadit omluvu mé osoby jako bod v úvodu jednání následujícího zasedání zastupitelstva Kun-
valdu.

V Kunvaldě 14. 2. 2021
Vratislav Rusz, Kunvald 220

Odpověď starosty městyse Kunvald ke které se připojují i další zástupitelé: Jana Trejtnarová, 
Josef Vágner, Petra Zářecká, Daniela Bolečková, Alena Foglová:

Pan Vratislav Rusz, 
561 81 Kunvald 220

Odpověď – žádost o omluvu
K Vašemu dopisu doručenému prostřednictvím Vašeho otce Ing. Romana Rusze na mou 
e-mailovou adresu sděluji jako osoba, která řídila zasedání zastupitelstva, následující:
∙ Možnost či nemožnost nahrávání záznamu nebyla bodem programu jednání zastupitelstva 

a zastupitelstvo o ní tedy nehlasovalo.
∙ Někteří zastupitelé a občané pouze vyjádřili nesouhlas s nahráváním a požádali Vás o „sba-

lení“ webové kamery.
∙ Nahrávání Vám nebylo tedy ani zakázáno ani znemožněno, nebyl jste nikým vykázán z jednání 

zastupitelstva, kamera Vám byla ponechána.
∙ Vzhledem k všeobecné nevoli přítomných býti obtěžováni natáčením jednání a diskuse občanů, 

jste sám ukončil nahrávání. Kdybyste projevil nadále vůli k nahrávání, nikdo by Vám nebránil. 

Na základě výše uvedeného neshledávám žádný důvod k omluvě, kterou žádáte, a to ani své, ani 
dalších zastupitelů. 

Ing. Josef Paďour, starosta městyse

Přímý přenos ze zasedání zastupitelstva
Na zasedání zastupitelstva v září uplynulého roku 

jsem poprvé zmínila možnost přímého přenosu ze 
zasedání zastupitelstva. A položila tím před některé 
mnoho otazníků. 

Podnětem bylo nejen to, že chceme být ote-
vření k občanům, že nemáme co skrývat, přesto, 
že mnohým nemusí být zrovna příjemné být viděn 
a slyšen na obrazovce třeba počítače, dnes i televize, 
ale také to, že pan Ing. Roman Rusz na několika zase-
dáních sám deklaroval, že si „nás“ nahrává. 

Takový záznam je zcela něco jiného než „přímý 
přenos“, lze jej manipulovat, sestřihávat, vytrhávat 
věci a vyjádření z kontextu a souvislostí, případně 
poskytovat dál, umisťovat na sociálních sítích. To, že 
záznam někdo zneužije je velmi obtížně prokazatelné 
a možnost obrany člověka, jehož záznam projevu 
mohl být takto použit a který mohl být takto, ač třeba 
neoprávněně a nespravedlivě dehonestován, je pouze 
žalobou u soudu. A kdo z nás by se chtěl soudit? 

Kolegové zastupitelé na dalším zasedání (říj-
novém), na kterém byli seznámeni mj. s žádostí 
Ing. Kotrlého o realizaci přímého přenosu ze zasedání 

tehdy vyjádřili požadavek, zda by návrh na zabezpe-
čení přímého přenosu nemohl připravit Ing. Rusz. 
Nebyl tehdy však na zastupitelstvu přítomen, tedy 
se jeho pověření zabezpečením návrhu odehrálo na 
zasedání v listopadu. Na zasedání v prosinci před-
ložil Ing. Rusz návrh, který se finančně vyšplhal do 
výše více než 100 tis. Kč. Pokud bychom odečetli 
cenu notebooku, kterým městys disponuje (byť se 
Ing. Rusz vůbec nezajímal o možnosti, které na úřadě 
městyse jsou) a který k tomuto účelu je možné využít, 
bylo by to mezi 80 a 90 tis. Kč 

Protože jsem se celkem samozřejmě, jako 
někdo, kdo s nápadem přišel, zajímala o to, jak by 
to bylo možné zabezpečit, zdála se mi částka příliš 
vysoká. Neboť jsem však laik, či pouhý (a nepří-
liš informovaný) uživatel obdobné techniky v této 
oblasti, poptala jsem se u odborníků, Částka, kterou 
mi sdělili, byla několikanásobně menší – mezi 10 – 
15 tis. Kč s využitím notebooku městyse. 

Na lednovém zastupitelstvu jsem tedy 
předložila jiný návrh, který bylo možné bez-
platně vyzkoušet a zastupitelstvo tak rozhodlo 
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o zkušebním přenosu únorového zasedání. To 
bohužel nedopadlo, neboť při zkoušce přenosu 
se zjistilo, že parametry bezdrátového internetu 
využívaného úřadem městysu jsou příliš nízké 
na to, aby přenos byl odpovídající a kvalitní. 

Ve třetím únorovém týdnu tedy pan sta-
rosta podnikl kroky k tomu, abychom kvalitu 
internetového připojení městysu zlepšili nato-
lik, aby realizace přímého přenosu z jednání 
zastupitelstva byla reálná v odpovídající kva-
litě. A to především pro ty občany, kteří se 
nemohou zúčastnit veřejného zasedání zastu-
pitelstva, nebo z nějakého důvodu nechtějí, 
ale přesto by rádi věděli, jak zasedání probíhá. 
Ano, i toto může být někým zneužitelné. A jsem 
si velmi dobře vědoma, že je to velmi citlivá 
záležitost jak pro zastupitele, tak pro některé 
občany. Některým to skutečně nemusí být pří-
jemné a některé to může určitě odradit. Ale 

vždy je to o tom, jak na to člověk nahlíží, a pře-
devším o poctivosti a svědomí každého z nás.

A tak přestože nejsem ve většině přesvěd-
čena o dobrých úmyslech těch, kteří si poři-
zují audio či audiovizuální záznamy bez ohledu 
na pocity a souhlas či nesouhlas ostatních, 
jsem ochotna přímý přenos a možnost jeho 
následné manipulace riskovat a všem pocti-
vým a slušným občanům poskytnout tu mož-
nost přímého přenosu se zasedání zastupitel-
stva. 

Nebudeme ani první ani poslední, ale zkusit 
to můžeme, nechť si každý udělá obrázek 
a názor sám. Doufám, že se nám to v dohledné 
době podaří, ale nebudu předbíhat a věřit tomu 
budu, až bude první přímý přenos úspěšně za 
námi.

Jana Trejtnarová 

Čím žije naše kunvaldská škola...

Malí lyžaři 
Běžecké lyžování v naší mateřské škole 

má dlouholetou tradici. Je součástí projektu 
„Ve zdravém těle zdravý duch“ zařazeného 
ve školním vzdělávacím programu kunvald-
ské mateřské školy „Žijeme na horách“. 

Letos se z deseti předškoláků na lyžo-
vání přihlásily čtyři děti, velmi zdatné hol-
čičky. Brzy se naučily základní dovednosti. 
Jezdily v rovinatém i kopcovitém terénu, 
zdolat Zmrzlík pro ně nebyl problém. Na 
dobrých výsledcích se podíleli i rodiče lyža-
řek, kteří pokračovali v osvojování doved-
ností doma. Tím se opět potvrdilo, že spo-
lupráce rodiny a školy vede k dobrým 
výsledkům.

Těší nás, že se prostřednictvím tohoto 
sportu podílíme na upevňování zdraví 
a rozvoji volních vlastností svěřených dětí.

Dana Jirešová.

Zimní radovánky
Ve školní družině jsme si letos užívali 

krásnou zimu. Sněhu napadlo dostatek a my 
mohli chodit bobovat a sáňkovat. 

Chtěli jsme ale vyzkoušet i lyžování na 
běžkách a tak jsme se pustili do trénování. 
Skoro každý den jsme vyjížděli na krátkou 
trať a následně sjížděli kopečky, abychom 
zase mohli stoupat vzhůru a učit lyže poslou-
chat. 

Děti, které vydržely pravidelně tréno-
vat, pozorovaly, jak se zlepšují, jak jim 
to jde. Uspořádala jsem tedy pro malé lyžaře 
závody. 

Na louce u Štumpfových jsme vyjeli krát-
kou trať, kde si poměřilo své síly pět prvňáků 
a jeden třeťák. Dobře zvládli i sjezd z kopce 
a průjezd brankou. 

Všechny potěšil diplom, medaile a něco 
na zub. 

Někteří po měsíci lyžování jsou už zdatní 
lyžaři, někteří teprve lyžaři začátečníci. Nej-
důležitější je ale chuť se učit něco nového, 
překonat počáteční nezdary a nevzdávat se.

 Irena Vagnerová, vychovatelka ŠD

Zápis dětí do mateřské školy
pro školní rok 2021/2022

se uskuteční 11. května 2021.
Bližší informace – tel.: 722 146 333, 
web školy, nástěnka před vstupem do MŠ.
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Společenská rubrika

Poděkování. 
Děkuji všem za projevy soustrasti, pomoc a podporu v době odchodu mého manžela 

Miroslava Šlezingra. Vašeho přátelství si moc vážím.
Vlasta Šlezingrová

Svět se mění a odpady se mění 
s ním.

Problém odpadů je starý jako lidstvo 
samo. Daří se jej řešit někdy úspěšně, jindy 
neúspěšně. Množství i složení odpadů ovliv-
ňuje vývoj společnosti. Ještě před několika 
desítkami let tvořil hlavní složku domovních 
odpadů popel z topenišť. Dnes je ho mini-
mum. Další změny přinesl způsob stravování 
mimo domov (různá rychlá občerstvení, jídla 
s sebou, atd.). Dále klesající životnost spo-
třebičů, výrobků oděvního průmyslu, také 
jejich nadbytek. Odpady se mění nejen svým 
složením, ale také množstvím. Dokud fungo-
val přirozený rozklad, uklízela sama příroda. 

Problém nastal v případě obtížných 
materiálů (různé chemické látky, těžké 
kovy...), které jsou nebezpečím pro své 
okolí, ovzduší, půdu, spodní vody. Rovněž 
s produkcí nerozložitelných odpadů při 
nástupu plastových technologií. Ekono-
micky výhodné a současně ekologicky přija-
telné nakládání s odpady vyžaduje nové pří-
stupy u všech producentů odpadů. Omezení 
vzniku odpadů a způsob jejich bezpečného, 
ekologicky a ekonomicky výhodného zne-
škodnění patří v současné době k největším 
problémům.

Řešení problému odpadů začíná před-
cházením jejich vzniku. Potenciální přínos 
je obrovský a může usnadnit přechod k obě-

hovému hospodářství, v němž se s ničím 
neplýtvá. Naše dosavadní systémy výroby 
a spotřeby bohužel neposkytují mnoho 
pobídek k tomu, aby se předcházelo vzniku 
odpadů a snižovalo jejich množství. Je třeba 
přepracovat celý řetězec, od návrhu výrobků 
a balení až po volbu materiálů, především 
s ohledem na předcházení vzniku odpadů, 
a poté „zbytky“ jednoho procesu mohou být 
přeměněny na vstup pro jiný proces. 

Stoupání v uspořádání systému odpadů 
vyžaduje společné úsilí všech zúčastně-
ných stran: spotřebitelů, výrobců, místních 
orgánů, zařízení na zpracování odpadů, atd. 
Spotřebitelé, kteří chtějí třídit odpad ze svých 
domácností, mohou dosáhnout jeho recyk-
lace jen v případě, že bude zavedeno vše 
potřebné pro sběr tříděného odpadu. A platí 
to i obráceně. Obce mohou předávat ke zpět-
nému využití stále větší část odpadu pouze 
v případě, když domácnosti budou svůj 
odpad třídit. V neposlední řadě je odpad také 
obchod, a to dokonce mezinárodní.

Civilizovaný člověk ví, že máme jen jeden 
svět a musíme se k němu ohleduplně chovat, 
aby nám vydržel. Lidé, kteří mají rozum se 
tím řídí. 

J. Paďour, starosta městyse
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Přehled hospodaření s odpady 
v roce 2020 

Rok 2020 byl dalším rokem změny svozu 
směsného komunálního odpadu. Domnívám 
se, že ty předcházející roky nám ukázaly, 
že tato cesta byla správná. Nabídka nových 
služeb, ať je to svoz „dům od domu“ nebo 
zavedení štítků s čárkovým kódem, přispělo 
ke zvýšení množství tříděných odpadů. Pro 
občana – poplatníka je to alespoň nějaká 
motivace. Ta jediná, která je přesvědčivá, je 
ta finanční. 

Celková produkce odpadů za rok 2020 
v porovnání s předcházejícím rokem (2019) 
vzrostla na 312,63 t. V roce 2019 to bylo 
288,10 t, tedy v roce 2020 je to o 24,53 t 
více. Na jednoho občana připadlo 331 kg. 
Největší podíl z toho připadá na směsný 
komunální odpad (SKO). Tohoto odpadu 
bylo odvezeno celkem 203,58 t. V přepočtu 
na jednoho obyvatele to je 215 kg. 

Z toho 4,1 t odvezly TS Žamberk (velko-
objemový kontejner u hřbitova). Přesvěd-
čili jsme se o tom, že svoz SKO odstraně-
ním velkých kontejnerů a zavedením popel-
nic přispěl ke snížení tohoto odpadu. Potěši-
telné zlepšení předcházejícího nepříznivého 
vývoje, kdy jsme se blížili k číslu 250 t. Bohu-
žel v letošním roce jsme opět překročili 200 t 
hranici. Doufejme, že se objem SKO v dal-
ších letech znovu dostane pod hranici 200 t. 
Tak tomu bylo v roce 2018 a 2017. 

Dlouhodobou snahou všech, kteří pro-
vozují systém odpadového hospodářství, 
je snížení procenta směsného komunálního 
odpadu a zvýšení poměru tříděných odpadů. 
Správně roztříděný komunální odpad lze 
posléze opětovně využít a znovu začlenit 
do výroby. Určitě si všichni přejeme, aby se 
nám dařilo postupně zvyšovat procento tří-
děných odpadů. K tomu je ovšem nezbytná 
spolupráce všech, kteří jsou do tohoto sys-
tému zapojeni. 

Ve spolupráci s Technickými službami 
Žamberk zajišťujeme sběr bioodpadu. Ten 
vzniká v domácnostech po celý rok a v námi 

produkovaném odpadu je jeho procento 
velmi vysoké. Z této cenné složky komunál-
ního odpadu je možné při správném zachá-
zení získat kvalitní, dobře využitelný kom-
post nebo jiné substráty pro zemědělství, 
zahrádkářství či rekultivace. V loňském roce 
bylo sebráno celkem 40,72 t bioodpadu. 
Vše bylo odvezeno ke zpracování na kom-
postárnu. 

Od roku 2002 jsme zapojeni do sys-
tému zpětného odběru a využití odpadů 
spol. EKO-KOM. Postupně jsme oddělili tří-
dění skla na bílé a barevné. Dále se spol.  
EKO-KOM snažíme zlepšovat podmínky 
pro třídění odpadů. Jedním z důvodů jsou 
rovněž zpřísňující opatření v oblasti hospo-
daření s odpady. Bílé sklo, se na rozdíl od 
barevného, dá dobře a snadno recyklovat, 
a to i opakovaně. Své pevné místo v systému 
sběru odpadů má rovněž svoz nebezpečných 
odpadů, který probíhá dvakrát ročně. 

V roce 2012 jsme využili nabídku spo-
lečnosti TextilEco a umístili na parko-
viště u prodejny Konzum kontejner na sběr 
oděvů, obuvi a textilu. Řada těchto věcí 
tímto nemusí končit na skládce, ale může 
být znovu využita. V loni se takto vytřídilo 
celkem 3,23 t. 

Ke zlepšení situace v hospodaření 
s odpady určitě přispělo i to, že jsme v roce 
2016 na několik stanovišť nově rozmístili 
nádoby šedé barvy typu zvon, které slouží 
ke sběru kovových obalů. Do nich je možno 
odkládat nápojové plechovky, konzervy od 
potravin, konzervy od krmení pro drobná 
zvířata, apod. Těchto kovových obalů bylo 
vytříděno 0,34 t. 

V roce 2018 jsme na několik stano-
višť umístili popelnice pro sběr rostlinných 
olejů, které se používají v domácnostech 
ke smažení nebo fritování. Použitý olej své 
další uplatnění nachází ve stavebnictví, ener-
getice i lesnictví. Po odvodnění a odstra-
nění nečistot jej lze využívat pro získávání 
tepelné i elektrické energie. Stačí použitý olej 
postupně shromažďovat do PET lahve a po 
naplnění pečlivě uzavřít a následně vhodit do 
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určené nádoby. Použitého oleje bylo odve-
zeno 53 l.

Třídění odpadů v roce 2020 dopadlo 
následovně: plastů bylo vytříděno a odve-
zeno 21,61 t, skla 20,74 t, papíru 8,93 t. 

Pro porovnání uvádíme množství SKO 
a vytříděných odpadů za předchozí dva 
roky: 

SKO odpad 2019 – 204,25 t, 2018 – 
177,96 t; 

Plasty r. 2019 – 19,45 t, r. 2018 – 18,12 t; 
Sklo r. 2019 – 15,64 t, r. 2018 – 16,29 t; 
Papír r. 2019 – 6,29 t, r. 2018 – 12,77 t; 
Bioodpad r. 2019 – 38,0 t, r. 2018 – 34,7 t.

Kolik nás to vše stálo? 
Při cenách roku 2020 jsme za odvoz 

a likvidaci směsného komunálního odpadu 

zaplatili 552.697 Kč, za odvoz tříděných 
odpadů 323.786 Kč, za odvoz nebezpeč-
ných odpadů 40.223 Kč. Od toho ode-
čteme částku, kterou nám poukazuje spol. 
EKO-KOM za to, že jsme zapojeni v systému 
třídění odpadů – 195.487 Kč (v r. 2019 – 
134.915 Kč, v r. 2018 – 93.568 Kč). 

Když vše postupně sečteme, odečteme 
a podtrhneme, je to 721.220 Kč. Dle stano-
vených poplatků bylo vybráno 363.668 Kč. 

Městys doplatil do systém odvozu 
a likvidace odpadů částku 357.552 Kč. 

Porovnání částek za třídění odpadů je 
pro nás příjemným překvapením. Využití 
tříděného odpadu snižuje spotřebu nových 
surovin. V konečném důsledku pak šetříme 
i svoje peníze. 

Děkujeme všem, kteří se do systému tří-
dění odpadů zapojili. 

J. Paďour, starosta městyse

a do online kasičky můžeme ještě stále při-
spět i v těchto dnech. Trvá až do konce 
měsíce dubna. Rovněž byly rozmístěny sta-
tické kasičky na veřejná místa.

V Kunvaldu jste na ně mohli nara-
zit v obou prodejnách Konzumu, v kance-
láři městysu a v kostele sv. Jiří. Děkujeme, 
že na všech těchto místech mohly být až 
do 24. ledna. Pak byl jejich obsah sečten 
a výsledek ukázal krásných 19 339 Kč. 

Ohlédnutí za Tříkrálovou sbír-
kou

Do průběhu sbírky 2021 zasáhla pan-
demie nemoci Covid-19. Z důvodu opatření 
souvisejících s touto nemocí, bylo letos 
všechno trochu jinak. Vzhledem k tomu, že 
se situace zhoršila a nastalo zpřísnění celo-
státních opatření rozhodlo vedení Charity 
České republiky, že po dobu trvání pátého 
stupně PES koledníci do ulic nevyjdou. 

Děti tedy letos své tříkrálové kostýmy 
nemohly obléknout. Koleda však zrušena 
nebyla. Přesunula se do online prostředí 

Okénko farnosti

V souvislosti s odpady si dovolujeme upozornit na skutečnost, že splatnost poplatku je 
do 31. března 2021.

Bioodpady
Sdělujme, že sběr biologicky rozložitelných odpadů 

bude zahájen 25. března 2021.
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stezku třeba ze Šerlichu až ke Kunštátské 
kapli. 

Velmi rádi proto tlumočíme, a rovněž 
se k němu přidáváme, poděkování mnoha 
kunvaldských občanů panu Jiřímu Mencá-
kovi, který upravil a upravoval několik kilo-
metrů běžeckých stop v údolí říčky Roky-
tenky. Myslím, že je skvělé, když nemusíte 
startovat auto, ani jít na autobus, abyste 
dojeli za sněhem, ale můžete nasadit lyže 
třeba u svého domu a dojet, nebo dojít – 
chcete-li, na upravený lyžařský okruh. 

Pane Jiří Mencáku – patří Vám nepo-
chybně velký dík všech lyžařů, kteří stopy 
využívali a užívali i volnosti a radosti 
z pohybu, která nám v současné době více 
či méně chybí.

Jana Trejtnarová za Úřad městyse Kunvald

Dobré zprávy ve zvláštních 
časech 

Sněhu napadlo letos více než v před-
chozí roky, zvláště ten minulý, přesto lidé 
nemohli na sjezdovky – tedy na lyžích. Zato 
na běžkaření bylo mnoho dnů ideálních 
a běžkaření zakázáno nebylo, vyjma organi-
zovaných akcí a závodů. A tak se – myslím 
– opravdu hodně běžkovalo a leckdy se 
nemuselo ani do upravených stop, ale bylo 
možno volně se rozjet po pláních.

Dnes si bez upravených stop bežecké 
lyžování málokdo umí představit a dobře 
upravené stopy jsou velmi žádané. 

Nebude nás mnoho, kteří si vzpome-
neme na běžkaření koncem 70. a počát-
kem 80. let již uplynulého století, kdy občas 
bylo nutno prošlápnout si i-dnes „běžkař-
ský Václavák“ – tedy červenou Jiráskovu 

Sport

Děkujeme všem přispěvatelům i organi-
zátorům letošní sbírky a doufáme, že příští 
rok vás už budou moci navštívit koledníci 
opět ve vašich domovech.

Marta Gregušová a Vanda Hlaváčková

Čaj a kovidoví sněhuláci
Vzhledem k pokračující pande-

mii musela řada z nás podstoupit testo-
vání na Covid-19. Při návštěvě venkov-
ních odběrových míst všímavému pozo-
rovateli neuniklo, že zdravotníkům prová-
dějícím testování není žádné teplo. Zvláště 
v mrazivých dnech letošní zimy jim provi-
zorní topení opravdu nestačilo. Zrodil se 
tedy nápad, opatřit zdravotníkům něco na 
zahřátí. Po vyškrtnutí alkoholických nápojů 
se jako nejvhodnější varianta jevil teplý čaj. 

Jak ale celou věc uchopit? Objíždět 
města s várnicí horkého čaje je obtížné 

a málo originální. Mnohem zábavnější je 
pojmout nápad jako výtvarnou činnost. Tak 
se hravou a zábavnou formou zapojí i děti. 

Mamky dětí z Misijního klubka zakou-
pily balené čaje a jejich děti doma vyrobily 
papírové hrnečky i s podšálky a dekorovaly 
je různými motivy. Na každý hrneček byl 
nalepen pytlík baleného čaje a na některé 
i pytlík cukru. Děti vyrábění bavilo a zdra-
votníky tento nápad zahřál na těle i na duši.

Krom čaje obdržela některá odběrová 
místa i „kovidového sněhuláka“. Toho 
vyrobily děti, kterým zdravotníci zahalení 
v bílých oblecích připomínali sněhuláky. 
Dle jejich podoby vyrobily z papíru sněhu-
láky a modrými pruhy a rouškou. No a jeli-
kož byla letošní zima na sněhovou nadílku 
celkem štědrá, dal se takový kovidivý sně-
hulák postavit i na zahradě ze sněhu.

Marta Gregušová



V zdravém těle zdravý duch 
Už je načase zvednout se od počítače a vrátit se k pohybu !

Procházejme se, choďme pěšky i na lyžích, běhejme, běžkujme, tužme své zdraví pohybem! Vyu-
žijme k pohybu okolí našich domovů, vždyť žijeme tak blízko krásné přírodě. Čistý vzduch, bílý 

sníh, klid – to pohladí i po duši. Co by za to dali lidé v přecpaných velkoměstech!
Pro pohyb můžete využít také naši sokolovnu. Každé pondělí od 18 hodin, poprvé 8. března 

2021, si v tělocvičně můžete zahrát třeba malou kopanou, nohejbal, florbal, přehazovanou, odbíje-
nou, tenis, badminton a vedle v restauračce stolní tenis.

Stačí se jen domluvit s kamarády, kamarádkami, přáteli, známými, rodiče s dětmi, a jít do toho! 
Termín si raději zadejte předem na tel. 739 210 770 sokol-ka Zdenka J., ale přijít můžete i bez 
předchozí domluvy, budu tam. Platí se 30 Kč za osobu na hodinu, členové našeho Sokola 0.

Věříme, že pandemická situace už konečně umožní otevřít sokolovnu!
A kdyby ne, zahájení činnosti v sokolovně posuneme.

Masarykova základní škola a mateřská škola Kunvald, 
okres Ústí nad Orlicí

 

zve předškoláky na
zápis do 1. ročníku základní školy

ve středu 14. dubna 2021 v odpoledních hodinách ve třídě prvního ročníku.
Bližší informace o konání zápisu budou na webu základní školy koncem března, případně 

na tel. 465 619 170.

Dibaq a.s. – výrobce krmiv, rozšiřuje 
svůj tým v Helvíkovicích i Letohradu  
a hledá zaměstnance do výroby.
 
Volejte na 608 552 201 nebo zasílejte  
své životopisy na personal@dibaq.cz.

Masarykova základní škola a mateřská škola Kunvald, okres Ústí nad Orlicí
přijme od školního roku 2021/2022

učitele/učitelku s aprobací pro 1. stupeň ZŠ.
V případě zájmu o místo můžete strukturovaný životopis zaslat na email skola@zskunvald. cz
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1. Ať žije lyžování! 
2. Turnaj ve skládání puzzle.
3. Z lyžařských závodů dětí z družiny.
4. Sněhulák - Covid.
5. Čaj pro zdravotníky.


